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ROI NUMBER 

0016-08-C1D259-52151 
AGENT'S INVESTIGATION REPORT 

CID Regulation 195-1 

PAGE 1 OF 3 PAGE 

DETAILS  

BASIS FOR INVESTIGATION: About 1140, 28 Jan 08, CPT 
her son, Mr. FARHAN, was shot and killed by U.S. Forces. 

     

(b)(6), (b)(7)(C) 
elated Mrs. (b)(6), (b)(7)(C)reported 

About 1145, 28 Jan 08, SA"),  (b)(7)(C)  interviewed CPT (b)(6)' (b)(7)(C)  ho related while conducting a claims 
review at Patrol Base (PB) Kemple, IZ, he met with Mrs. (b)(6), (b)(7)(C)who related on 3 Oct 06, U.S. forces 
broke into her residence, ordered her son to remove his clothes which he did, and then shot him and killed him 
when he refused to remove his underwear. Mrs. (b)(6), (b)(7)(C) eported the incident while filing a claim with 

CPT(b)(6)' (b)(7)(C)  n order to receive monetary compensation for her loss. Mrs. (b)(6), (b)(7)(C) irovided an Iraqi 

death certificate which stated Mr. FARHAN died on 3 Oct 06. CP (b)(6), (b)(7)(C)  elated Mrs. (b)(6), (b)(7)(C)was 

accompanied by two Sheiks from her village who confirmed Mrs. (b)(6), (b)(7)(C).tory and related they were 
present at her residence during the incident. When asked why Mrs. (b)(6), (b)(7)(C) waited so long to file a 
claim, CP (b)(6), (b)(7)(C) elated prior to 2007, there was no system in place in the Owesat area for local nationals to 

file a claim. CP (b)(6)' (b)(7)(C)  elated with the establishment of Combat Outpost (COP) Dragon and PB Kemple, 
IZ, the filing and review of claims in the Owesat area has only recently been possible. CPT (b)(6)' (b)(7)(c)I•rovided a 
copy of the Claims Form, Statements of Mrs (b)(6), (b)(7)(C) and the two Sheiks, Death Certificate of Mr. 
FARHAN and Memorandum For Record (MFR) of SSG (b)(6), (b)(7)(C) 

	 Civilian-Military 
Operations Center (CMOC) NCOIC, Owesat CMOC, A Company, 478 Civil Affairs Battalion, PB Kemple, 
IZ. 

About 1400, 29 Feb 08, S . (b)(6), (b)(7)(C) nterviewed 1LT 
(b)(6), (b)(7)(C) 	 A Company, 

3/187 Infantry Battalion, 3BCT, 101 ABN DIV, PB Kemple, IZ, who provided a sworn statement wherein he 
stated he was present at a reconciliation claims meeting on 20 Jan 08, with three local sheikhs when they 
presented a woman who claimed American Soldiers entered her village and shot and killed her son. 1LT 
stated the mother of the victim reported the U.S. Soldiers did not have beards, implying they were not Special 
Forces Soldiers. 1LIMiturther stated the mother still lived at the location of the incident and gave an 
approximate grid location of the mother's house to be 38S MB168/596. 

About 1540, 3 Mar 08, SA(b)(6),(b)(7)(C) interviewed CPT
(WO, (b)(7)(C) ho provided a sworn statement wherein he 

stated he was present at the 20 Jan 08 reconciliation claims meeting and witnessed the statement of the mother 
of the victim. CPT(b)(6), (b)(7)(c) ecounted the events of the meeting and what the mother claimed. CPT 
further stated he believed the sheikhs and the mother to be telling the truth. 

About 1530, 6 Mar 08, S • 	(b)(7)(C) oordinated with MAJ (WO, (b)(7)(c) 	 A Co, 

Special Troop Battalion, 4th Infantry Division (4ID), Camp Liberty IZ, APO AE 09344 (CLIZ), who stated he 
could assist in determining what unit was near FOB Dragon on 3 Oct 06. MAJ 
41D was in Iraq last, they collected 4,000 significant activities reports (SIGACTS 
was 41D's policy to document all unit activities and missions while in Iraq. MA 

(bX6) (b)(7)( 

(b)(6), (b)(7)(C) 

(b)(6), (b)(7)(C) 

(b)(6), (b)(7)(C) 

(b)(6), (b)(7)(C) 
MAJ 

tated when the 
elated it 

rther stated 
ORGANIZATION 

Camp Slayer CID Office, 20th/1149th  MP Det (CID), 
11th MP BN (CID), Unit# 42332, APO AP 09342  
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10 Mar 08 	 1 
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YPEO AGENT'S NAME AND SEQUENCE NUMBER 

SA (b)(6), (b)(7)(C), (b)(7)(F) 

SI 
(1:)(6), b)(7)(C) 

CI 
I FEB 77 

L USE ONLY 
ITIVE 	 000012 

ORGANIZATION 

Camp Slayer CID Office, 20 1̀1 /1149th  MP Det (CID). 

11th  MP BN (CID), Unit# 42332, APO AP 09342  
DATE 	 EXHIBIT 

10 Mar 08 	 1 

O-L-0126 ACLU DDII CID ROI 21331 

LAW ENFOR 

ROI NUMBER 

0016-08-C1D259-52151 AGENT'S INVESTIGATION REPORT 

CID Regulation 195-1 
FOR OFFICIAL ENFORCEMENT SENSITIVE PAGE 2 OF 3 PAGE 

DETAILS 

taking local nationals as a detainee was not an unit activity which would warrant SIGACT, however if the unit 
in question were fired upon or fired back for any reason at any given time, the engagement would be 
documented. MAJ(b)(6)' ()(7)(C)  .tated some SIGACTs may not have been recorded because the commander 
on the ground did not think it warranted a report and thus did not report the activity. 

(b)(6), (b)(7)(C) 	 )(6), (b)(7)(C) About 1220, 10 Mar 08, SA 	.nd S • (b)(6), (b)(7)(C)  nterviewed Mrs. (b 	 Owesat, Iraq. and 

in Arabic through interpreter Mr. (b)(6), (b)(7)(C) 3 Communications, Camp Slayer, Iraq. 
Mrs (b)(6), (b)(7)(C) stated her son, Mr. FARHAN, was murdered by an U.S. Soldier during a raid on their 
village. Mrs (b)(6), (b)(7)(C) 	ould not recall the date of the raid, bu (b)(6), (b)(7)(C) stated it was the 17th  

day of Ramadan, 2006.. Mrs. (b)(6), (b)(7)(C) stated after dinner round 2100 to 2200 hours about 50 American 
Soldiers from five or six helico. ters descended on her village to conduct a raid which the American's stated was 
to search for terrorists. Mrs (b)(6), (b)(7)(C),tated her entire village was rounded up and taken out of their 
houses and her son, Mr. FARHAN, was singled out by two or three Soldiers to remove his clothes. Mrs. 

further stated Mr. FARHAN was standing in front of a group of women and only removed his 
dishdashda because he was embarrassed. Mrs.(b)(6), (b)(7)(C)1 elated the incident occurred outside of her 

residence in the villa :.e. Mrs.(b)( 6), (b)(7)(C).tated the Soldiers then told her son to remove his underwear. 
Mrs. (b)(6), (b)(7)(C) stated her son asked, "and the underwear," and an American Soldier shot him in the chest 

and head. Mrs. (b)(6), (b)(7)(C) could not provide any distinguishing characteristics of the Soldier other than he 
did not have a beard and was Caucasian. When asked to describe the type of patches the Soldiers wore, Mrs. 

stated she was nearly blind and related it was very dark during the incident, but swore her son 

was killed right in front of her. Mrs. (b)(6), (b)(7)(C)did not provide much information on the raid in which her 
son was killed. Mrs.(b)(6), (b)(7)(C) stated all of the Soldiers wore ACUs and told the villagers they were 

looking for terrorists. Mrs (1))(6), (b)(7)(c)  further stated all movements by the U.S. Soldiers were conducted at night. 
Mrs.(b)(6), (b)(7)(C)and (b)(6), (b)(7)(C) both stated two village women were inured when the Soldier killed 

Mr. FARHAN. Mrs. (b)(6), (b)(7)(C) did not know the names of the women, but (b)(6), (b)(7)(C) stated he 

ould find that information out. Mrs. (b)(6), (b)(7)(C) produced the original copy of her son's death certificate. 
Examination of the death certificate stated the cause of death was a gunshot wound to the head. Mrs. 

stated the hospital doctor never saw the body of her son when generating the death certificate. 
Mrs. (b)(6), (b)(7)(C)stated because her son was killed on her property, his remains were never transported to a 
ospital. Mrs (b)(6), (b)(7)(C) stated the death certificate was issued without the issuing authority having ever 

seen the victim's body., Mrs.(b)(6), (b)(7)(C) further stated she did not know exactly where her son was buried 
other than he was buried in the vi age cemetery. Mrs. (b)(6), (b)(7)(C).tated the victim's brother and uncles 

took his body to the cemetery about 5 kilometers upriver from PB Kemple and buried him. 

About 1320, 10 Mar 08, SA(b)(6)' (b)(7)(C)  ollected an interview sketch from (b)(6), (b)(7)(C) provided which 
(b)(6), (b)(7)(C) house in relation to PB Kemple and the cemetery where Mr. 

FARHAN was buried. Throughout the interview, Mrs (b)(6), (b)(7)(C)continued to reiterate Soldiers came 

(b)(6), (b)(7)(C) 

• )(6), (b)(7)(C) 

)(6), (b)(7)(C) 

documented the location Mrs. 
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ORGANIZAIION 

Camp Slayer CID Office, 20th/1149th  MP Det (CID), 

11th  MP BN (CID), Unit# 42332, APO AP 09342  
DATE 	 EXHIBIT 

10 Mar 08 	 1 

	

-0126 ACLU DDII CID ROI 213112 	 
L USE ONLY 

TIVE 	 000013 

TYPED AGENT'S NAME AND SEQUENCE NUMBER 

(b)(6), (b)(7)(C), (b)(7)(F) 

(b)(6), (b)(7)(C) 

CID  
1 FEB 

FO 
LAW ENFORCE 

ROI NUMBER 

0016-08-C1D259-52151 AGENT'S INVESTIGATION REPORT 

CID Regulation 195-1 
111111.011.11111111111.1......11111MiliarlilikailWaVE PAGE 3 OF 3 PAGE 

DETAILS 

hrough her house, broke all the windows, and destroyed all of her furniture. Mrs.  (b)(6), (b)(7)(C) ontinued to 

confuse the raid in which her son was killed with a previous raid in which she alleged her house was ransacked. 

Mrs. (b)(6), (b)(7)(C)stated the incident where her house was damaged occurred approximately three months 
rior to her son's death. Mrs.(b)(6), (b)(7)(C)requested several times about when she would receive monetary 
ompensation for her son's death and the damage to her house. 

GENT'S COMMENT: Mrs.(b)(6), (b)(7)(C) was interviewed in the presence of 
convention prohibited a female to be alone with a male who was not known to her. 

(b)(6), (b)(7)(C) Muslim 

(b)(6), (b)(7)(C) 	 (b)(6),(b)(7)(C) 
bout 1320, 10 Mar 08, S • 	coordinated 1L T 	ho stated the only air assault operation 

involving helico eters in the area of Owesat was in November 2007 during the introduction of his unit to PB 

Kemple. 1LT 
(b)(6), (b)(7)(c). tate d since that date all patrols were conducted on the ground with M1114 convoys. 1LT 

further stated neither him nor anyone from his unit ever entered any local residences and destroyed 

indows or furniture. ///LAST ENTRY/// 

ACLU-RDI 5570 p.13



110
For • ° Use Only 

Law Enforceme 	si 

0016- 08-C10 259-52151 
DAMAGE AND MALFUNCTIONS REQUEST 

TO: Claims Commission for foreigners offered (by) the American Forces 

FROM: (b)(6), (b)(7)(C) 

ADDRESS: Alaossiat 

ID CIVIL STATUS: 258757 

I AM A CITIZEN OF: Iraq 

PERMANENT RESIDENT IN: Iraq 

NAME OF CITY: Al Yossifiyah 

NAME OF COUNTRY: Iraq 

MY REQUEST SIGNED ON: 9 Dec 06 

On 3 Oct 06, the American Forces raided our residential area where these forces broken 
my doors, smashed all the furniture and killed my son, Mahmoud Fadhil Farhan, by 
mistake. The troops requested all my family to go outside the house. One of the soldiers 
asked my son to take off all his clothes in front of everyone. My son did that except his 
underwear because his brother's wife and daughters they were standing there. But the 
soldier insisted that he have to take off everything. My son said, "God greater, even my 
underwear." When the soldier heard that he thought he is going to do something bad 
(and) he killed him instantly. Therefore, I call on the all the losses. 

All the documents had forfeited by the American Forces. 

(b)(6), (b)(7)(C) 

1 	 DDII CID ROI 21333 
Law Enforcem itive 	 EXhibit000014  
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For 	Use Only 
Law Enforceme 	ive • 

Name of the Complainant: (b)(6), (b)(7)(C) 
	0016- 08-C10 259-52151 

Full title with the telephone number: 

Details of the incident: 

On 3 Oct 06, the American Forces raided our house in a residential area where these 
forces broke doors and searched our house, smashed all the furniture and killed my son, 
Mahmoud Fadhil Farhan, where the incident occurred (in) error. The troops requested 
from all the family to leave outside the house. One of the soldiers asked my son that he 
take off his clothes in front of everybody. My son took all his clothes (off) except his 
underwear, because it blushes that he takes off his clothes in front of his brother's wife 
and daughters. But the American Soldier insisted that eve the underwear. My son said, 
"God greater, even my underwear." When the American Soldier hear this words he 
believed that he is going to do something bad, he killed him instantly. 

Therefore, I call all the losses caused to me and my sons death. 

Amount requested in Iraqi currency: 9,000,000 

Signed by owner of this complaint: ///Original Signed/// 

Date: 9 Dec 07 

(b)(6), (b)(7)(C) 

lo-L-ow ap DDII CID ROI 21334 
'Law Enforce' 	'ye 	
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F 	IAL USE ONLY 
08-C10 259-52151 

SWOR---N  STATE11ftliqb  

PRIVACY ACT STATEMENT 

AUTHORITY: 	 Title 10 USC Section 301; Title 5 USC Section 2951; E.O. 9397 dated November 22, 1943 (SSN). 

PRINCIPAL PURPOSE: 	To provide commanders and law enforcement officials with means by which information may be accurately retrieved. 

ROUTINE USES: 	Your social security number is used as an additional/alternate means of identification to facilitate filing and retrieval. 

DISCLOSURES: 	Disclosure of your social security number is voluntary. 

LOCATION DATE TIME FILE NUMBER 
0016-08-C1D259-52151 

LAST NAME, I-IRS I NAME, MIDDLE NAME SOCIAL SECURITY NUMBER GRADES I AIUS 

ORGANIZATION OR ADDRESS 

7 C 

 

MAKE THE FOLLOWING STATEMENT UNDER OATH: 

    

    

On 3 Oct 06 the American Forces raided my home and asked my son, Hahmoud 
Fadhil Farhan to go outside the house and take all his clothes off. He 
blushed to do that in front of his brother's wife. Wherefore (they) killed 
him immediately and the American Forces have broken doors and windows. 

This is my testimony. 

(b)(6), (b)(7)(C) 

PAGE 1 OF 2 10-Lu011k26 ACLU DDII CID R01171335 	 
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0 FOR 0 	USE ONLY 
Law Enforceme 	ve 

0016-08-CI D259-52151 

STATEMENT OF: 
	 TAKEN AT: 	 DATED: 

9. STATEMENT (Continued) 

AFFIDAVIT 
HAVE READ OR HAVE HAD READ TO ME THIS 

STATEMENT WHICH BEGINS ON PAGE 1 AND ENDS ON PAGE 4. I FULLY UNDERSTAND THE CONTENTS OF THE ENTIRE 
STATEMENT MADE BY ME. THE STATEMENT IS TRUE. I HAVE INITIALED ALL CORRECTIONS AND HAVE INITIALED THE BOTTOM OF 
EACH PAGE CONTAINING THE STATEMENT. I HAVE MADE THIS STATEMENT FREELY WITHOUT HOPE OF BENEFIT OR REWARD, 
WITHOUT THREAT OF PUNISHMENT, AND WITHOUT COERCION, UNLAWFUL INFLUENCE, OR UNLAWFUL INDUCEMENT. 

WITNESSES: 	 (Signature of Person Making Statement) 

Subscribed and sworn to before me, a person authorized by law 
to administer oaths, this day of 
at 

ORGANIZATION OR ADDRESS 

(Signature of Person Administering Oath) 

(Type Name of Person Administering Oath) 

ORGANIZATION OR ADDRESS 

(Authority To Administer Oath) 

PAGE 2 OF 2 10-11TM 	ACLU DDII CID R3Yin336 	 
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FOR d L&L USE ONLY 

SWORN STATEMENT 

PRIVACY ACT STATEMENT 

AUTHORITY: 	 Title 10 USC Section 301; Title 5 USC Section 2951; E.O. 9397 dated November 22, 1943 (SSN). 

PRINCIPAL PURPOSE: 	To provide commanders and law enforcement officials with means by which information may be accurately retrieved. 

ROUTINE USES: 	Your social security number is used as an additional/alternate means of identification to facilitate filing and retrieval. 

DISCLOSURES: 	Disclosure of your social security number is voluntary. 

LOCATION DATE TIME FILE NUMBER 
0016-08-C1D259-52151 

LAST NAME, I- IRS I NAME, MIDDLE NAME SOCIAL SECURI 1 Y NUMBER GRADE'S I Al US 

ORGANIZATION OR ADDRESS 

WWWAPTI■WWW...e■ 
MAKE THE FOLLOWING STATEMENT UNDER OATH: 

On 3 Oct 06, the American Forces raided the residential area and killed 
Mahmoud Fadhil Farhan. After undressed him in front of the troops. 

(b)(6), (b)(7)(C) 

PAGE 1 OF 2 
m. 

10-MI71426-ACLU DDII CID ROT 211:337 	 
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FOR OFF 	USE ONLY 
Law Enforcem 	nsitive 

0016-08-CID259-5215 I 

STATEMENT OF: 
	 TAKEN AT: 	 DATED: 

9. STATEMENT (Continued) 

AFFIDAVIT 
HAVE READ OR HAVE HAD READ TO ME THIS 

STATEMENT WHICH BEGINS UN PAGE 1 AND ENDS ON PAGE 4. I FULLY UNDERS I AND THE CONTENTS OF THE ENTIRE 
STATEMENT MADE BY ME. THE STATEMENT IS TRUE. I HAVE INITIALED ALL CORRECTIONS AND HAVE INITIALED THE BOTTOM OF 
EACH PAGE CONTAINING THE STATEMENT. I HAVE MADE THIS STATEMENT FREELY WITHOUT HOPE OF BENEFIT OR REWARD, 
WITHOUT THREAT OF PUNISHMENT, AND WITHOUT COERCION, UNLAWFUL INFLUENCE, OR UNLAWFUL INDUCEMENT. 

(Signature of Person Making Statement) 

Subscribed and sworn to before me, a person authorized by law 
to administer oaths, this day of 
at 

ORGANIZATION OR ADDRESS 

(Signature of Person Administering Oath) 

(Type Name of Person Administering Oath) 

OKt...1ANILA I !UN UK AUUKtbS 

(Authority To Administer Oath) 

PAGE 2 OF 2 1071145r2t-AC-LU DDII CID RFern338 	 
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WITNESSES:  
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Text and Web Translated Search 	Dictionary 	Tools 

I Use 

Saw Enforcem 
Google Translate 

Translate-- 
00g 

Translate Text 

00 	
Page 1 of 1 

0016- 08-CID 25 9-U111.5 1 

Original text: 

	

A 001_24.1 .111A0 	 J,1 

	

L÷L.b 	 I 0- 3 y i 3  

. 

ji Fl  —1 

y I 3_); i 

■ LJD 

Automatically translated text: 
You describe the nature and extent of 
private property malfunction or personal 
injury suffered as a result of a catch. 

1 - killed my son 
2 - breaking furniture 
3 - breaking doors 

I call on the value of compensation 
9000000 IQD 
Or $ 7200 in United States dollars 

Sifr 

Arabic to English 

—9 LJ Date: 9-12-2007 

 

 

Translate 

 

0 Suggest a better translation 

Translate a Web Page 

http:// 	 Arabic to English Translate 

Google Home - About Google Translate 

©2008 Google 

(b)(6), (b)(7)(C) 

10- .39 40R,,,y DDII CID R9444414  
Law Enforce 

http://www.google.comitranslatet?langpair—arien 
itive 

°M1A1/2008 
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(b)(6), (b)(7)(C) 

Law Enfore 
ial Use Only 

nsitive 

DpAR,, 
OWESAT CMOC, N478 CIVIL-AFP 	 , Yen STATES ARMY 

CIVIL AFFAIRS AND PSYCHOLOGICAL OPERATIONS COMMAND (AIRBORNE) 
PATROL BASE KEMPLE, IRAQ APO AE 09322 

08-CID 259-52151 

WRUFY2 
	

12 December 2007 

MEMORANDUM FOR RECORD 

SUBJECT: Claims at the Owesat CMOC 

1. On 05 December 2007 the Owesat CMOC accepted local nationals to prepare claims 
for an upcoming claims day by 3BCT 101st  ABN(AA) JAG. Most of the local 
national claims are from the time period when 2-10MTN operated in the area of 
operations. 

2. Due to tribal feuds the people of Owesat have no access to roads to the north and 
south. There is no medical care in the area and no way to produce death certificates. 
The local markets have a limited inventory because they can not get to Baghdad or 
Fallujah for replenishment and the people have no money to purchase cameras to 
document damages to their property. 

3. We accepted people who had some documentation or witnesses to the event in which 
they were claiming. We understand that 3BCT 10151  ABN(AA) JAG is the approving 
authority for claims and tried to convey this to the local nationals as they made their 
claim. 

SSG, i SA 
CMOC NCOIC 

10-L-0126 ACLU DDII CID ROI 21342 
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c.T. —riarly-mrirreri 

For use of this form, see 
SWORN 

AR 
STATEMENT 

190-45; the proponent agency is PMG. 

PRIVACY ACT STATEMENT 

AUTHORITY: 	 Title 10 USC Section 301; Title 5 USC Section 2951; E.O. 9397 dated November 22, 1943 	(SSN). 

PRINCIPAL PURPOSE: 	To provide commanders and law enforcement officials with means by which information may be accurately identified. 

ROUTINE USES: 	Your social security number is used as an additional/alternate means of identification to facilitate filing and retrieval. 

DISCLOSURE: 	 Disclosure of your social security number is voluntary. 

1. LOCATION 

TOC, PB Kemple IZ, APO AE 09344  

2. DATE 	(YYYYMM% orm  3. TIME 	(bx6),(b)(7xc  4. FILE NUMBER 

2008/02/29 	1 400 
5. LAST NAME, FIRST NAME, MIDDLE NAME 6. SSN 7. GRADE/STATUS 

0-2 / 1LT (b)(6), (b)(7)(C) (b)(6), (b)(7)(C) 

8. ORGANIZATION OR ADDRESS 

A Company, 3/187th Inf BN, 3rd BCT, 101st ABN DIV, 18th ABN CRP 
9.  
(b)(6), (b)(7)(C) 	 , WANT TO MAKE THE FOLLOWING STATEMENT UNDER OATH: 

JAG assets, headed by CPT
(b56).(bX7Xe): 	PB Kemple, Owesat, Iraq. During 

receive claims reimbursement from the US government for .ast :rievances. 
(b)(7)(C) 	 d (b)(6), (b)(7)(C) 

came in with a claim dating from 6 OCT 2006. She claimed that during a 
came in and searched her house. The women in the house were 

them. She claims he was mentally handicapped. She claimed that the US 
him. She knew of no reason that the soldiers had to attack him. When we 

but had heard it was true, and that the woman was trustworthy and would not 

On 20 JAN 2008, I was conducting a claims day with the assistance of our 
the course of the day, we saw approximately 40 local nationals ho. 'n ,  to 
The three head Owesay sheikhs were all present for the hearings: (b)(6), 
Sometime in the early afternoon, a woman, named (b)(6), (b)(7)(C) 
US Army operation conducted on that day in the village of Owesat, US soldiers 
huddled together, and her son, Mahmoud Fadhel Farhan, was hiding behind 
soldiers brought him outside, made him undress, and then shot and killed 
asked the sheikhs to confirm, they all claimed that they were not present 
lie. This line was the standard response for any claims brought forward, 
the sheikhs that if this was true, it was a serious offense; that we would not 
actions clearly constitute a crime and would need to be investigated. The 
the truth. She did not recall any patches or unique identifing features of 
Q: 	SA  (b)(6), (b)(7)(C) 

A: 1LT (b)(6), NOM 

Q: Did the mother of the victim speak English? 
A: No. 
Q: Do the sheikhs speak English? 
A: No. 
Q: Where did the victim's mother say the incident happened? 
A: She said it happened at the residence of her family in Owesat. 
Q: Does she still live there? 
A: Yes. And from thier names I can give you a general location of where 
Q: Are the shiekhs related to the mother? 

A: No. 
Q: Did the shiekhs offer any evidence? 
A: No. They just confirmed that what she said was what they heard about 

Q: Did the mother say there are any witnesses of the incident? 

A: She didn't say. I don't know if we really asked. 

Q: How did the mother describe the American patrol? 

A: She didn't give too many details. The actions of the women and the Iraqis 

too much about what specifically the Americans did. 

Q: Is it possible to get her and the shiekhs to PB Kemple in the near future 

A: Yes, it should be. If you give a time we should be able to arrange it. 

Q: Did the mother describe how her son was dressed? 

A: No. 
Q: At this time do you have anything y60  6)(c)  e to add to this statement? 

A: No. ///END OF STATEMENT/// 

particularly anything extraordinary. CPTnd 
be able to process a claim but would have to 

woman had no physical evidence, but was ada 
the Soldiers except that they were not bearded. 

it is on a map too. The grid for the family is 

the incident. 

in the town during the search seemed pretty 

for an interview? 

I informed the woman and 
inform CID because such 

(b 
1.

)( 6) 
h. t what she said was 
, (b)(7)(C) 

• 

about 38S MB168/596. 

regular but she did not speak 

10. EXHIBIT 11. INITI '(b)(6), (b)(7)(C) 	MAKING STATEMENT 
PAGE 1 OF 	2 	PAGES 

ADDITIONAL PAGES MUST CONTAIN THE HEADING "STATEMENT 

THE BOTTOM OF EACH ADDITIONAL PAGE MUST BEAB THE INITIALS 

MUST BE BE INDICATED. 	 10-L-0126 

OF 	TAKEN AT 	DATED 

OF THE PERSON MAKING THE STATEMENT, 

ACLU DDII CID 
AND PAGE NUMBER 

ROI 21343 
'al Use Orily 	EXHIBIT 	  002i 

2823, JUL 72, IS OBSOLETE 	 APD PE v1.01 

Rive 

DA FORM 2823, DEC 1998 
	

DA F 

Law Enforce 
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(b)(6), (b)(7)(C) 
STATEMENT OF DATED 2008/02/29 TAKEN AT PB Kemple, IZ 

APD PE v1.01 

2/1 

08-cm 2;9-52151 

9. STATEMENT (Continued) 

AFFIDAVIT 
(b)(6), (b)(7)(C) 
	 , HAVE READ OR HAVE HAD READ TO ME THIS STATEMENT 

WHICH BEGINS ON PAGE 1, AND ENDS ON PAGE 2 . I FULLY UNDERSTAND THE CONTENTS OF THE ENTIRE STATEMENT MADE 

BY ME. THE STATEMENT IS TRUE. I HAVE INITIALED ALL CORRECTIONS AND HAVE INITIALED THE BOTTOM OF EACH PAGE 

CONTAINING THE STATEMENT. I HAVE MADE THIS STATEMENT FREELY WITHOUT HOPE OF BENEFIT OR REWARD, WITHOUT 

THREAT OF PUNISHMENT, AND WITHOUT COERCION, UNLAWFUL INFLUENC 

Subscribed and sworn to before me, a person authorized by law to 

administer oaths, this 29th 	 day of 	February 	, 2008 
at 	TOC, PB Kemple IZ, APO AE 09344 

(b)(6), (b)(7)(C) 

ORGANIZATION OR ADDRESS 	 (Authority To Administer Oaths) 

Law Enforeem 

126 ACLU DDII CID RQI 21344AGES 

'al Use OnAYive 	EXHIBIT  00  

WITNESSES: 

	 (b)(6), (b)(7)(C) 
INITIALS OF PERSON MAKING STATEMENT 

PAGE 3, DA FORM 2823, DEC 1998 

SA (b)(05), (b)(7)(C) 

ath) 

(b)(05), (b)(7)(C) 

(Typed Name of Person Administering Oath) 

10 USC, 936 

ORGANIZATION OR ADDRESS 

ACLU-RDI 5570 p.23



DA FORM 2823, DEC 1998 DA FORM 2823, JUL72, IS OBSOLETE 

jai Use Oni, 

Law Eaforce 
	

aye 
EXHIBIT  00425 

SWOR i 
For use of this form, see AR 190-45; the proponent agency is FOcO 16 . 	08 -CIO 	25 9 - 5 215 

PRIVACY ACT STATEMENT 

AUTHORITY: 	 Title 10 USC Section 301; Title 5 USC Section 2951; E.O. 9397 dated November 22, 1943 (SSN). 

PRINCIPAL PURPOSE: 	To provide commanders and law enforcement officials with means by which information may be accurately identified. 

ROUTINE USES: 	Your social security number is used as an additional/alternate means of identification to facilitate filing and retrieval. 

DISCLOSURE: 	Disclosure of your social security number is voluntary. 

1. LOCATION 

3d BCT, 101st ABN DIV (AA), Camp Striker, Iraq 

2. DATE 	(YYYYMM W6) rox7xci 3. TIME 	0,x6), 0,,x7x0 

2008/03/03 	I 5 4/0 

4. PILE NUMBER 

- 	• 	,, 	• i ,, 	, A 	*IDLE NAME 
0(6), (b)(7)(C) 

6. 	■ 
(b)(6), (b)(7)(C) 

7. GRADE/STATUS 

0-3 / CPT 
8. ORGANIZATION OR ADDRESS 

HI-IC, 3d BCT, 101st ABN DIV (AA) 
9. . 	i.i 	I.II  

, WANT TO MAKE THE FOLLOWING STATEMENT UNDER OATH: 

On 20 JAN 2008, I was conducting a claims day at PB Kemple, Owesat, Iraq with ILT 	rom A Co, 3/187 IN Reg, 3d BCT, 101st ABN DIV 

(AA). During the course of the day, we saw approximately 40 local nationals hi),  

• rievances. The three head Owesay sheikhs were all present for the hearings: 

' in: to receive 	 reimbursement from the US :overnment for .ast 

(b)(6), (b)(7)(C) 	 and (b)(6), (b)(7)(C) 
.5(6),(binc) 

Sometime in the early afternoon, a woman, named(b)(6), (b)(7)(C) came in with a claim dating from 6 OCT 2006. She claimed US 

soldiers came in and searched her house during a US Army operation conducted on that day in the village of Owesat. According to Ms. (b)(6).(b  7  C)  the 

women in the house were huddled together, and her son, Mahmoud Fadhel Farhan, was hiding behind them. She claimed that the US soldiers brought 

him outside, made him undress, and then shot and killed him. She knew of no reason that the soldiers had to attack him. When we asked the sheikhs to 

confirm, they all claimed that they were not present but had heard it was true, and that the woman was trustworthy and would not lie. This line is the 

standard response for any claims broulht forward, particularly anything extraordinary. The sheiks, however, were more adamant than usual about this 

particular claim and story. 	1LT (b)(6).(b)0':nd I informed the woman and the sheikhs that this was a very serious allegation and we would not be able to 

process a claim. Rather, we would have to inform CID because such actions clearly constitute a crime and would need to be investigated. The woman 

had no physical evidence, but was 0:0(5), 	hat what she said was the truth. She did not recall any patches or unique identifing features of the Soldiers 

except that the 	were not bearded (b)(7)(C) 

Q : 	S A (b)(6), (b)(7)(C) 

A: 	CP (b)(6), (b)(7)(C) 

Q: Did the mother of the victim speak English? 

A: No. 

Q: Do the sheikhs speak English? 

A No. 

Q: 	Does she still live there? 

A: As far as I know, yes. 

Q: Are the shiekhs related to the mother? 

A: 	As fas as I know, no. 

Q: Did the sheikhs offer an  

A: Just what was in Ms. laim packet and they swore to Allah that it was true. 

Q: Did the mother say there are any witnesses of the incident? 

A: I don't remember, but she said everyone knew it was true. 

Q: How did the mother describe the American patrol? 

A: The thing about telling the guy to get undressed doesn't sound like how we do things but, otherwise, she didn't say anything specific. 

Q: Did the mother describe how her son was dressed? 

A: Just that he was naked at the end. And she said he took everything off except for his underwear which tells me he had other stuff on. 

Q: What did the mother say about how her son was acting? 

A: 	I don't remember. 

Q: 	Why do you think the sheikhs are telling the truth? 

A: About ten other times that day we asked the sheiks questions about claims that we knew the answer to in order to see if they were telling the truth. 

Part of the questions came from the interpreter who was familiar with the area from past missions he had been on and we used his knowledge to 

challenge their assertions. 	The sheikhs were very animated about their truthfulness with this case in particular. 

Q: At this time do you have anythinzo,x40,xlmi like to add to this statement? 

A: No. ///END OF STATEMENT/ 

10. EXHIBIT 11. INITIALS(b)(6),  (b)(7)(C) AKING STATEMENT 
PAGE 1 OF 	2 	PAGES 

ADDITIONAL PAGES MUST CONTAIN THE HEADING "STATEMENT OF 	 N AT 	DATED 

THE BOTTOM OF EACH ADDITIONAL PAGE MUST BEAR THE INITIALS OF THE PERSON MAKING THE STATEMENT, AND PAGE NUMBER 

MUST BE BE INDICATED. 	
10— I -0196 ACLU DDII CID ROI 21345 
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(Signature o erson ng ment) 

SA (b)(6), (b)(7)(C) 

(Typed Name of Person minis enng •a h) 

10 USC, 936 

(b)(6), (b)(7)(C) 

Jcc..? ',"qy 

Law Ev..'o.ree 

STATEMENT OF 
(b)(6), (b)(7)(C) 

 

TAKEN AT FOB Stn er, IZ 	DATED 2008/03/03 

 

  

      

       

0016- 08-C10 259-52151 
9. STATEMENT (Continued) 

(b)(6), (b)(7)(C) 

(b)(6), (b)(7)(C) 
(b)(6), (b)(7)(C) 

.41h..11111 
(b)(6), (b)(7)(C) 

AFFIDAVIT 

	, HAVE READ OR HAVE HAD READ TO ME THIS STATEMENT 

WHICH BEGINS ON PAGE 1, AND ENDS ON PAGE 2 . I FULLY UNDERSTAND THE CONTENTS OF THE ENTIRE STATEMENT MADE 

BY ME. THE STATEMENT IS TRUE. I HAVE INITIALED ALL CORRECTIONS AND HAVE INITIALED THE BOTTOM OF EACH PAGE 

CONTAINING THE STATEMENT. I HAVE MADE THIS STATEMENT FREELY WITH(b)(6), (b)(7)(C) 	 HOUT 

THREAT OF PUNISHMENT, AND WITHOUT COERCION, UNLAWFUL INFLUENCE 

(b)(6), (b)(7)(C) 

Subscr .ed and sworn to before me, a person authorized by law to 

administer oaths, this 	3rd day of 
	

March 
at 	SJA Office, FOB Striker IZ, APO AE 09344 

WITNESSES: 

ORGANIZATION OR ADDRESS 

, 2008 

ORGANIZATION OR ADDRESS 	
(Authority To Administer Oaths) 

(b)(6), (b)(7)(C) 

10- 	ACLU DDII  APD E 

INITIALS OF PERSON MAKING STATEMENT 

PAGE 3, DA FORM 2823, DEC 1998 
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ROI NUMBER 

0016-08-C1D259-52151 AGENT'S INVESTIGATION REPORT 

CID Regulation 195-1 
ITIVE 	 PAGE 1 OF 3 PAGE 

DETAILS 

About 1600, 18 Mar 08, SA 	 oordinated 
(b)(7)(C) oordinated with MAJ

(b)(6), (b)(7)(C) ho stated there was no record of 

an air assault type operation in the area of Owesat. MAJ
(b)(6), (b)(7)(C) rther stated an air assault operation of 

any size would have Commanding General visibility and if the operation did exist there would be 

documentation. 

About 1630, 18 Mar 08, SA 03)(4 (b)(7)(C) et with MAJ (WO,  (b)(7)(C) 	 G-3 Aviation, 4ID, 

CLIZ, who stated there was no record of a 4ID air assault style operation in the area of Owesat. MAJ 
(b)(6), (b)(7)(C) 

 

added the extent of 4ID area of operations in 2006 was the east bank of the Euphrates River and 4ID would not 
have conducted o erations in Owesat. SA • entioned the SIGACTS report received previously from (b)(6), (b)(7)(C) 

MAJ(b)(6), (b)(7)(C) 	and the majority of reports documented were from 2/10th  Mountain DIV. 

About 0942, 19 Mar 08, SA 	 et with SGM 	 Joint Operations 

Center Sergeant Major, Multi-National Corps Iraq, 18th  Airborne Corps, who stated there was no record of an 
air assault style operation within a kilometer of the grid coordinates given by 1LTEMISGM 
further stated there was no record of an air assault style operation near the village of Owesat during the first 

(b)(6), (b)(7)(C) 	 (b)(6), (b)(7)(C) 

(b)(6), (b)(7)(C) 

week of October, 2006. SG 1(h)(6),(13)(7)(c),tated all records only list the discovery of a few weapons caches and 
improvised ex losive device attacks, but nothing that resembled the operation described by Mrs. (b)(6), (b)(7)(C) 

SGM(b)(6),  (b)(7(c).
tated 2/10 Mountain was not yet in theater. 

About 0950, 7 Apr 08, SA
03)(4 (b)(7)(C) interviewed (b)(6), (b)(7)(C) 	Owesat, IZ, and 

b)(6), (b)(7)(C) Owesat, IZ, who stated Mr. FARHAN was killed by American orces in the doorway of their home. 

(b)(6), (b)(7)(C 

Both sisters stated Mr. FARHAN came into their house at night while running from a group of American 
Soldiers. The sisters stated the victim was wet and muddy because he ran through a swamp that was between 
his house and their home. The sisters stated Mr. FARHAN was told to disrobe by the Soldiers and he removed 
his clothing down to his underwear. The sisters stated the victim tried to hide behind them and pulled and 
pushed them to get them between him and the Soldiers. Both sisters stated they knew the victim was mentally 
challenged but pushed him back to keep him away from them and because they were scared. The sisters stated a 
Soldier then shot Mr. FARHAN with several rounds to the chest and one round to the head. The sisters then 

produced documents from 10th  Combat Surtical Hospital (CSH), dated 4 May 2006 which documented a 

gunshot wound to the elbow o 	 and an abdominal gunshot wound to03 	 Both sisters (b)(6), (b)(7)(C) 	 )(6), (b)(7)(C) 

stated they were immediately flown by helicopter to Baghdad for medical treatment of their wounds by the 
American forces that killed Mr. FARHAN. Neither sister knew why Mr. FARHAN was chased by the Soldiers. 
When asked for a date of the incident neither sister knew when the shooting happened, but both stated it was 
very late at night and cold outside. The sisters described the American Soldiers as clean shaven and wearing 
ACUs. Neither sister could recall any patches but stated at least two helicopters were overhead during the 
incident. Both sisters stated it was dark and they could not tell how many Soldiers were present, nor did either 
sister see any vehicles other than the helicopters. The sisters stated Mr. FARHAN'S body stayed at their house 

SA 
SIGNATURE 

(b)(6), (b)(7)(C), 03)(7)(F) 

ORGAN1ZAILON 

Camp Slayer CID Office, 20th/1149th  MP Det (CID), 

11th  MP BN (CID), Unit# 42332, APO AP 09342  
DATE 

TYPED AGENT'S NAME AND SEQUENCE NUMBER 

24-A-pret- 
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0016-08-C1D259-52151 
CID Regulation 195-1 

PAGE OF 3 PAGE 

DETAILS 

for two days before his family learned of his death and came to collect him. When asked where Mr. FARHAN 
as buried both sisters pointed in the direction of the cemetery outside PB Kemple. 

GENT'S COMMENT: The sisters were both unmarried women aged 16 and 20 years. Because all male 
haperones were in a sheikh claims meeting, the sisters were not allowed to be separated and interviewed 

separately. 

bout 1120, 7 Apr 08, S • 
(b)(6), (b)(7)(C)

interviewed(b)(6), (b)(7)(C) 	 Owesat IZ, who stated was 
of a witness of the incident and only knew of the incident through contact with the victim's famil 

tated Americans would fly over a village and drop concussion grenades before landing. 
stated if anyone ran the Americans would arrest them as Al-Qaeda in Iraq. (b)(6), (b)(7)(C).tated the victim was 

entally challenged and was afraid when the Americans dropped their grenades. (b)(6), (b)(7)(C)stated the 
erican Soldiers chased Mr. FARHAN to theaousehold and yelled for him to come out three times. 

further stated Mr. FARHAN tried to hide behind the girls in th- house when he was shot. 
sked i (b)(6), (b)(7)(C) ould describe the Soldiers in the incident to which 

stated all of the Soldiers were clean shaven and wore ACUs (b)(6), (b)(7)(C)c- mrther stated the patch they wore 
on their arms looked like crossed rifles. (b)(6), (b)(7)(C)was  shown the 10th  Mountain DIV patch which he 
stated was the patch worn by the Soldiers. When (b)(6), (b)(7)(C) as asked for the date of the incident he stated 
it took place 8 or 9 months prior. (b)(6), (b)(7)(C)could not recall the season of the incident but stated the 

eather was warm and pleasant. (b)(6), (b)(7)(C) stated the victim was buried the same day of the incident. 

bout 1145, 7 Apr 08, S , N(6), (b)(7)(C) nterviewed (b)(6), (b)(7)(C) 	 Owesat, IZ, who stated he 
as not a witness of the incident and only knew of it through contact with the victim's family. 

stated he could not recall the date or season of the incident but did remember hearing shooting in the distance 
from the direction of the (NO), (b)(7)(c) I ousehold on the night of the incident. (b)(6), (b)(7)(C) tated the weather during the 
incident was much like it was during the interview; calm wind with eartly clear skies and warm. When asked if 

e could recall what time of night the incident occurred (l)(6), (b)(7)(C) replied he could not remember but the 
merican forces always came after 0200 in the morning when they conducted their raids. (b)(6), (b)(7)(C), tated the 
ictim was buried the same day he was killed and the 

Nftwm 
 sisters would not know when the victim was buried 

B ecause the were medically evacuated the same day they were injured and not present for the victim's funeral. 
(b)(6), 

(b)(7)(C)  further stated eve one in the village of Owesat was present at the funeral and everyone present 
I eard about the incident. (b)(6), (b)(7)(C) stated it was because he was at the funeral that he learned of the incident. 

bout 1330, 21 Apr 08, S • (b)(6), (b)(7)(C) oordinated with SG (b)(6), (b)(7)(C), d conducted a review of the MNC-I 
SIGACTS database for activity that occurred between 28 Apr 06 and 30 Apr 06. The review did not disclose 
any activity or operations in the area of Owesat that would have accounted for the operation detailed in this 
complaint. 

(b)(6), (b)(7)(C), (b)(7)(F) 
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DETAILS 

About 1705, 24 Apr 08, SA(b)(6), (b)(7)(C) eviewed SIGACT covering the date of 28 Apr 06 that were provided by 
the S2, 11th  Military Police BN, CVIZ, that did not disclose any activity or operations in the area of Owesat that 
would have accounted for the operation detailed in this complaint. 

About 1120, 21 May 08, S .(b)(6), (b)(7)(C) oordinated with CPT (b)(5), (b)(7)(C) 	 Trial 
Counsel, MNC-I, CVIZ, who stated the investigation supported the offense of murder did not occur, he would 
not seek prosecution and no other investigative activity was needed. ///LAST ENTRY/// 

TYPED AGENT'S NAME AND SEQUENCE NUMBER 

SA 
(b)(6), (b)(7)(C), (b)(7)(F) 

ORGANIZATION 

Camp Slayer CID Office, 20th/1149th  MP Det (CID), 
1 1 th  MP BN (CID), Unit# 42332, APO AP 09342 

SIGNATURE DATE 	 IEXHIBIT 

10-L-0126 AC1'61)511 CIb R0 r21350 
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0016-08-C1D259-52151 
CID Regulation 195-1 

PAGE 1 OF 4 PAGE 

DETAILS 

About 1600, 18 Mar 08, SA 
(b)(6), (b)(7)(C) 

oordinated with MAJ 
an air assault operation in the area of Owesat while 4ID was operating in the area in 2006. MAJ 
further stated an air assault operation of any size would have commanding general visibility and would be 
documented. 

About 1630, 18 MAR 08, S . 
(b)(6), (b)(7)(C) met with MAJ MO, (b)(7)(C) 	 G-3 Aviation, 4ID, 

CLIZ, who confirmed a check of the SIGACTS and all other mission trackers did not identify any 4ID air 
assault operation in the area of Owesa in 2006. MA (b)(6), (b)(7)(c), dded the extent of 4ID area of operations in 
2006 was the eastern area of the Euphrates River and 4ID would not have conducted operations in Owesat. 

Iraq (CVIZ), who stated s- - was no re 
(WO, (b)(7)(C),  

coordinates given by 1L 
operation near the village of Owesat during the first week of October 2006. SGM 

(b)(6), (b)(7)(C).tated all records 
listed the discovery of a few weapons caches and improvised explosive device attacks but there was nothing 
recorded which relating anything similar to the operation described by Mrs 

About 0950, 7 Apr 08, SA 	Interviewed Ms 	 wesat Iraq, and Ms. 
Owesat Iraq, in Arabic through interpreter Mr. ( 	 oth women related they were sisters who witnessed 

(b)(6), (b)(7)(C) 	 (b)(6), (b)(7)(C)o 
b)(), (b)(7)(C) 6 

	 (b)(6), (b)(7)(C) 

U.S forces kill Mr. FARHAN in the doorway of their home. Both sisters stated Mr. FARHAN came into their 
house at night while running from a group of U.S. Soldiers. The sisters stated Mr. FARHAN was wet and 
muddy because he ran through a swamp located between his house and their home. The sisters stated Mr. 
FARHAN was told to disrobe by the U.S. Soldiers so he removed his clothing down to his underwear. The 
sisters stated Mr. FARHAN tried to hide behind them and was pulling and pushing them to force them between 
him and the Soldiers. Both sisters stated they knew Mr. FARHAN was mentally challenged but were pushing 
him back to keep him away from them and because they were scared. The sisters stated a U.S. Soldier then shot 
Mr. FARHAN with several rounds to the chest and one round to the head. The sisters then produced documents 

(b)(6), (b)(7)(C) from 10th  Combat Supportl Hospital (CSH) which documented Ms 	 received a gunshot wound to 

the elbow of and Ms. (b)(6), (b)(7)(C) received a shot to her abdominal gunshot. Both sisters stated they were 
immediately flown by helicopter to Baghdad for medical treatment of their wounds by the U.S. forces 
responsible for Mr. FARHAN's death. Neither sister knew why Mr. FARHAN was chased by the Soldiers. 
When asked for a date of the incident, neither sister knew when the shooting happened, but both stated it was 
very late at night and cold outside. The sisters described the U.S. Soldiers as clean shaven and wearing ACUs. 
Neither sister could recall any unit patches but stated at least two helicopters were flying overhead during the 
incident. Both sisters stated it was dark and they could not tell how many Soldiers were present, nor did either 
sister see any vehicles other than the helicopters. When asked the location of their residence compared to Mrs. 

HGANIZATION 

Camp Slayer CID Office, 20th/1149th  MP Det (CID), 
11th  MP BN (CID), Unit# 42332, APO AP 09342  

(b)(6), (b)(7)(C) ho stated there w. • 
e 00(6),(b)(7  e • 7Xc) 

About 0942, 19 Mar 08, SA
(b)(6), (b)(7)(C) oordinated with SGM 

(b)(6), (b)(7)(C) 
Joint 

Operations Center Sergeant Major, Multi-National Corps-Iraq (MNC-I), 18t  Airborne Corps, Camp Victory, 
 •n air assault style operation within a kilometer of the grid 

(b)(6),  (b)(7)(c) urther stated there was no record of an air assault style GM 

(b)(6), (b)(7)(C) 

JIBED AGENT'S NAME AND SEQUENCE NUMBER 

SA (b)(6), (b)(7)(C), (b)(7)(F) 
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DETAILS 
residence, both sisters related their house was located across the Euphrates river from Mrs. 
residence. Both sisters also confirmed Mrs. (b)(6), (b)(7)(C) was not present when Mr. 

FARHAN was shot. The sisters further stated Mr. FARHAN's remains were ept at their house for two days 
before his family learned of his death and came to collect his remains. When asked where Mr. FARHAN was 
buried, both sisters pointed in the direction of the cemetery outside PB Kemple. 

AGENT'S COMMENT: The 
Subsequently, the sisters were not allowed to be separated and interviewed separatel in accordance to Muslim 
tradition which prohibited them to be left alone with a male. Additionally, the 

(b)(6), (b)(7)Ps isters related the 

incident took place at their residence which conflicted with Mrs (b)(6), (b)(7)(C) eport. Lastly, both sisters 

related Mrs 
Mrs. 

About 1120, 7 Apr 08, A 	nterviewed 	 Owesat Iraq, in Arabic 

through interpreter Mr. 	 stated he did not witness the incident and only knew of the 
incident through contact with the Mr. FARHAN's family. (b)(6), (b)(7)(C)stated during the time of the 
incident, U.S. Soldiers often flew in helicopters over the village and dropped concussion grenades before 

(b)(6),  (b)(7)(c)(b)(6), (b)(7)(C) 

(b)(6), (b)(7)(C) 	 (b)(6), (b)(7)(C) 

tated if anyone tried to flee the area, the U.S. Soldiers would arrest them as Al-Qaeda 
stated Mr. FARHAN was mentally challenged and was afraid when the U.S. forces 

stated U.S. Soldiers chased Mr. FARHAN to the
(b)(6), (b)(7)(C) household 

further stated Mr. FARHAN was trying to hide (b)(6), (b)(7)(C) 
,(b)(6), (b)(7)(C) 	sked if (b)(6), (b)(7)(C) could describe the 
tated all of the Soldiers were clean shaven and wore ACUs. 

(b)(6), (b)(7)(C) 
(b)(6), (b)(7)(C) 

AGENT'S COMMENT:(b)(6), (b)(7)(C) as not present at the incident but was able to identify the unit patch 

of the Soldiers involved in the incident though none of the witnesses, Mrs. (b)(6), (b)(7)(C) nor the 
sisters, were able to describe the patch. Further,(b)(6), (b)(7)(C) related the remains of Mr. FARHAN were 

buried the day of the incident although the 
before his family buried him. 

b)(6), (b)(7)(C) 

(b)(6), NUM sisters were both unmarried women between the ages of 16 and 20 years. 

(b)(6), (b)(7)(C) was not present during the shooting of Mr. FARHAN which also conflicted with 

(b)(6), (b)(7)(C) report. 

landing. 
insurgents. 
dropped their grenades. 

(b)(6), (b)(7)(C) 
(b)(6), (b)(7)(C) 

(b)(6), (b)(7)(C) 

and yelled for him to come out three times. 
behind the girls in the house when he was shot. S 
Soldiers in the incident to which 

further stated the patch they wore on their arms looked like crossed rifles. 

Is (t  t he 10th  Mountain Division patch of S • (b)(6), (b)(7)(C) 	or comparison. Upon seeing the patch 

immediately stated that was the patch worn by the Soldiers. When (b)(6), (b)(7)(C) was asked for the 

date of the incident he stated it took place 8 or 9 months prior. (b)(6), (b)(7)(C) could not recall the season of 
the incident but stated the weather was warm and pleasant. (b)(6), (b)(7)(C) stated the victim was buried the 

same day of the incident. 

b)(6), (b)(7)(C) 
(b)(6), (b)(7)(C). 

as 

(b)(6), (b)(7)(C) 

(b)(6), (b)(7)(C) sisters stated his remains were at their residence for two days 
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DETAILS 

• bout 1145, 7 Apr 08, SA 
(b)(6), (b)(7)(C) nterviewed (b)(6), (b)(7)(C) 	 Owesat Iraq, in Arabic 

hrough interpreter Mr (b)(6), (b)(7)(c) (b)(6), (b)(7)(C) 	stated he was not a witness of the incident and only 

new of it through contact with the Mr. FARHAN's family. (b)(6), (b)(7)(C) 	stated he could not recall the 
date or season of the incident but did remember hearint shootinI in the distance from the direction of the 

household on the night of the incident. (3)(6), (b)(7)(C) 	stated the weather during the incident was 
uch like it was during the interview, calm wind with partly clear skies and warm. When asked if he could 

ecall what time of night the incident occurred,(b)(6), (b)(7)(C) 	replied he could not remember but stated 
he U.S. forces always came after 0200 in the morning when they conducted their raids. 

stated Mr. FARHAN was buried the same day he was killed and the 
(b)(6), (b)(7)(c) sisters would not know when the 

ictim was buried because the were medically evacuated the same day they were injured and not present for the 

ictim's funeral. (b)(6), (b)(7)(C) 1 rther stated eve one in the village of Owesat was present at the funeral 

and everyone present heard about the incident. (b)(6), (b)(7)(C) 	learned stated he leaed of the incident when he 

attended Mr. FARHAN's burial. 

bout 1400, 9 Apr 08, SA(b)(6)' (b)(7)(c)  oordinated with MAJ 
(b)(6), (b)(7)(C) 	 C-2, MNC-I, 

CVIZ, who conducted a check of all SIGACTS and mission trackers for military operations within MNC-I 
ertaining to any operation in the Owesat area for Oct and May 06. A check of the records did not identify any 

incident as described in this investigation. 

bout 1330, 21 Apr 08, SA(13)(4  (b)(7)(C)  oordinated with SG 
(b)(6), (b)(7)(C); d conducted a review of the MNC-I 

SIGACTS database for activity that occurred between 28 Apr 06 and 30 Apr 06. The review did not disclose 
any activity or operations in the area of Owesat as detailed in this investigation. 

bout 1705, 24 Apr 08, S • (b)(6), (b)(7)(C)  leviewed SIGACTs for the month of Apr 06 for all reported activity for 
all units assigned to MNC-I. A review of the SICACTS did not identify any activity or operations in the area of 
Owesat similar to the incident under investigation. 

bout 1120 21 May 08, S • (13)(6), (b)(7)(C) onducted a face to face brief with CPT 
Trial Counsel, MNC-I, CVIZ, pertaining to this investigation. SA 

investigation established inconsistencies as to who the eye-witnesses of the incident were. S • (b)(6), 
(b)(7)(C) related

Mrs.(b)(6), (b)(7)(C) stated she witnessed a U.S. Soldier shoot and kill Mr. FARHAN in front of her residence 
around the fall of 2006 in the .resence of two sisters, Ms. (b)(6), (b)(7)(C) 	both of Owesat, Iraq. 

During interviews of Ms. (b)(6), (b)(7)(C) 	both stated Mr. FARHAN was shot inside their residence 

w s located a half mile from Mrs. (b)(6), (b)(7)(C) residence. Both sisters further related Mrs. 

was not present during the incident. SA 
(6), (b)(7)(c) elated Ms. (b)(6), (b)(7)(C) stated she also 

was shot during the incident and was MEDEVAC'd to the medical center at Baghdad Central Confinement 
Facility, Abu Ghraib, Iraq, immediately after the incident. However, a review of Ms (b)(6), (b)(7)(C) medical 

0)0), (b)(7)(C) 

(b)(6), (b)(7)(C) 

(b)(6), (b)(7)(C) 

(b)(6), (b)(7)(C) (b)(6), (b)(7)(C) elated 

(b)(6), (b)(7)(C) 
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records disclosed she was treated for an abdominal wound on 29 Apr 06 while Mr. FARHAN's death certificate 
listed his date of death as 3 Oct 06. Further coordination with the Joint Operations Center, Multi-National 
Corps-Iraq, Camp Victory, Iraq, did not identify any military operation durint either dates or locations as 
described by the alleged witnesses of the incident. Additionally, SA 

(b)(6)' (b)(7)(0 elated although Mr. FARHAN's 
death certificate listed his cause of death as gunshot wound of the head and chest, Mr. FARHAN's death 
certificate was based on the word of a village representative provided to medical officials several days after his 
death. The official cause of Mr. FARHAN's death was unknown, and the manner of death was 
undetermined. S • 

(b)(6), (b)(7)(c) elated due to the inability to located the remains of Mr. FARHAN, an exhumation 
for Mr. FARHAN's remains was not possible. Due to the village being located in a hostile area and the lack of 
a functioning government, further interviews could not be conducted by this office. CPT

(b)(6),(b)(7)(C) 

opined due to the significant conflicting details significant discrepancies existed between all identified witnesses 
pertaining to the date, location and details of the incident, the investigation supported the offense of Murder did 
not occur as there was no credibly information to establish any criminalit . CPT (b)(6), (b)(7)(c) 	oncurred 

Mr. FARHAN's manner of death was undetermined. Lastly, CPT 
activity was required by this office. ///LAST ENTRY/// 

(b)(6), (b)(7)(C) stated no other investigative 

(b)(6), (b)(7)(C) 
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